
Oświadczenie złożone 

przez senatora Rafała Muchackiego 

na 34. posiedzeniu Senatu 

w dniu 6 czerwca 2013 r. 

Oświadczenie skierowane do wiceprezesa Rady Ministrów, ministra finansów Jana Vincenta-

Rostowskiego 

Szanowny Panie Ministrze! 

Ustawa o gospodarce nieruchomościami zawiera rozwiązania dotyczące aktualizacji wysokości opłaty 

rocznej z tytułu użytkowania wieczystego nieruchomości gruntowej. Rozwiązania te mają na celu ochronę 

użytkowników wieczystych przed niespodziewanym, częstym i nieuzasadnionym wzrostem obciążeń z tego 

tytułu. Jednocześnie brakuje rozwiązania, które umożliwiałoby szybką zmianę, obniżenie wysokości opłaty 

rocznej w reakcji na przykład na załamanie na rynku. Tymczasem w przypadku działalności gospodarczej 

wysokość opłaty rocznej może decydować o wyniku ekonomicznym uzyskiwanym z jej prowadzenia, toteż 

w niektórych przypadkach niezbędna byłaby możliwość szybkiej zmiany wysokości opłaty rocznej, a tym 

samym sprowadzenie jej do poziomu zgodnego z rynkową wartością prawa użytkowania wieczystego. 

Ze względu na powyższe proszę o odpowiedź na pytanie, czy ministerstwo rozważało zmianę przepisów 

ustawy o gospodarce nieruchomościami w ten sposób, aby na wniosek użytkownika wieczystego było moż-

liwe dokonanie aktualizacji wartości opłaty rocznej, częściej niż raz na trzy lata, przy czym koszt wyceny 

biegłego w takim przypadku obciążałby wnioskodawcę, a nowa wysokość opłaty rocznej obowiązywałaby 

wcześniej niż od początku nowego roku kalendarzowego. 

Rafał Muchacki 

 




